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angående julemarkeder i Indre By 

 

Jens Hvass  

Apropos tivolisering af julen, så har vi med Tivoli som udendørs julemarked rigeligt med udendørs 

julemarked. De har rammerne til at kunne skabe et poetisk julemarked. Butikkerne klarer så rigeligt at 

sætte byens gader i julestemning allerede. 

Jeg ser derfor hellere, at man fik sat lidt flere grænser for den merkantile fejring, så man i hele byen først 

gjorde juleudsmykningen klar til første søndag i advent, og så måske efter juleaften lod det jule året ud og 

havde knapt så travlt med at få udsalgsskiltene frem. 

Hvad vi har set indtil nu af nye gademarkeder har jo intet med jul at gøre, men er blot et forsøg på at sælge 

mere af hvadsomhelst ved at annektere vores velbesøgte byrum med ligegyldige boder. Var det så for at 

støtte de blindes arbejde, introducere slavisk eller afrikansk jul, eller det på en eller anden måde havde et 

budskab, en social, politisk eller kunstnerisk fortælling, så kunne man overveje - eller hvis det var steder, 

hvor køb af juletræet samtidig støttede et velgørende projekt eller man kunne udveksle i princippet 

ubrugte og uønskede gaver med noget, som der var chance for at man behøvede, var der idé i det, og det 

kunne være med til at løfte andre sider af julen frem end det rent merkantile. 

Rent byrumsmæssigt set har det man har kunnet se på Højbro Plads og Nytorv-Gammeltorv været nogle 

meget lidt julede misfostre, som af sikkerhedsgrunde vender ryggen til byen for at kunne lukkes for natten. 

Hvis ikke bare man skal sige blankt nej, bør man stille ret præcise fordringer til, hvordan man vil bidrage til 

julestemningen og julefreden. 


